

国际教育学院端午节假期安全提醒

各位同学：

端午节假期（5月31日至6月2日）即将来临，为确保大家度过一个平安、文明的假期，结合学校相关要求，现向全体同学发出以下安全提醒：

一、出行安全

交通安全：假期出行高峰，人流车流密集，请自觉遵守交通法规。骑行电动车时务必佩戴头盔，严禁违规载人。乘坐客运车辆要选择正规营运客车，乘车全程系好安全带。出行前要提前了解路况和天气，合理规划时间与路线，尽量错峰出行。

户外活动安全：避免涉足未开发或危险区域，注意防范强对流天气；在各类场所活动时留意安全出口，遇紧急情况有序撤离。禁止在户外违规用火，否则将承担法律责任。

注意气候变化：近期天气气候多变，出行前请密切关注气象部门发布的降水、强对流天气等预报预警和风险提醒。做好安全防范，不私自深入未开发或自然条件恶劣的地区。遇到灾害性天气尽量不外出，学习掌握相应的应急避险知识，科学防范应对灾害性天气。

二、健康与防疫

在正规、卫生场所就餐，谨防食物中毒。保持规律用餐，注意饮食卫生。保持良好个人卫生习惯，加强锻炼，预防常见传染病。

三、财务安全

个人财产安全：妥善保管好钱物、证件等。如需签字务必慎重，不要将身份证、学生证等个人重要证件原件及复印件轻易交予他人，外出时不要携带过多现金和贵重物品，背包一定要放在显眼的视野范围内。

防范电信诈骗：警惕低价换汇、冒充熟人、虚假购物等骗局，不轻信陌生链接或转账要求，不随意扫码或下载来路不明的软件，注意保护个人信息，避免泄露。

文明上网：遵守网络道德，不传播不实信息，不参与网络暴力，维护清朗网络空间。

四、防火与用电安全

宿舍安全：离开宿舍记得断电、拔插头，禁止使用高功率违禁电器。出门关好门窗，锁好贵重财物。严禁留宿他人。保持宿舍整洁卫生，多通风。

五、留校与返校管理

遵守宿舍管理规定，按时归寝；如有离开德州出游计划，请提前到419学生管理办公室填写申请表，按要求完成请假手续。

返校要求：6月2日按时返校，6月3日恢复正常教学安排，当日无极其特殊原因，学生不允许请假。

祝大家假期平安愉快！如遇紧急情况需要帮助，请联系学生管理老师，联系电话如下：

赵老师：15753180032

张老师：17806258772

国际教育学院

2025年5月30日

International Education School

Safety Reminder for Dragon Boat Festival Holiday

Dear Students:

The Dragon Boat Festival holiday (May 31 to June 2) is approaching. To ensure a safe and civilized holiday, and in accordance with university requirements, we issue the following safety reminders:

I. Travel Safety

Traffic Safety: During peak travel periods, traffic will be heavy. Please strictly follow traffic rules. When riding electric bikes, always wear a helmet and do not carry passengers illegally. When taking passenger transport, choose licensed vehicles and fasten your seatbelt throughout the journey. Before traveling, check road and weather conditions, plan your time and route wisely, and try to travel during off-peak hours.

Outdoor Activity Safety: Avoid entering undeveloped or dangerous areas. Be alert to severe weather; in public venues, note emergency exits and evacuate orderly in emergencies. Open flames outdoors are prohibited; violators will bear legal responsibility.

Climate Awareness: Weather conditions may change rapidly. Before traveling, closely follow forecasts and warnings from meteorological authorities regarding rainfall and severe weather risks. Take preventive measures, and avoid venturing into undeveloped or hazardous areas. Stay indoors during extreme weather and learn emergency response procedures.

II. Health and Epidemic Prevention

Dine at clean, sanitary establishments to prevent food poisoning. Maintain regular meal times and proper food hygiene. Practice good personal hygiene, exercise regularly, and take precautions against common infectious diseases.

III. Financial Safety

Personal Property Safety: Keep money, valuables, and documents secure. Sign documents cautiously, and do not hand over original or copies of IDs or student cards to others lightly. Avoid carrying large amounts of cash or valuables when going out. Keep your bag within sight at all times.

Telecom Fraud Prevention: Beware of low-rate currency exchange schemes, impersonation, fake shopping, and similar scams. Do not trust unfamiliar links or transfer requests. Avoid scanning unknown QR codes or downloading unverified apps. Protect your personal information.

Civilized Internet Use: Follow internet etiquette. Do not spread false information or participate in cyberbullying. Maintain a clean online environment.

IV. Fire and Electrical Safety

Dormitory Safety: Remember to cut power and unplug appliances when leaving the dorm. High-power or illegal electrical devices are prohibited. Close windows and doors and secure valuables when going out. No overnight guests are allowed. Keep the dorm clean, hygienic, and well-ventilated.

V. On-Campus and Return Management

Follow dormitory management regulations and return to your dormitory on time. **If you plan to travel outside Dezhou, please submit a leave application form at the Student Management Office (Room 419) in advance.**

Return to campus by June 2. Normal classes resume on June 3. Leave will not be granted that day unless in extremely exceptional circumstances.

We wish everyone a safe and pleasant holiday! If you need assistance in an emergency, please contact the Student Management Office:

Mr. Zhao: 15753180032

Miss. Zhang: 17806258772

International Education School

May 30, 2025